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07. Je li Isus rođen u
Betlehemu ili
Nazaretu?

54 pitanja i odgovora o Isusu
Kristu, pripremljenih od tima
katoličkih teologa sa sveučilišta
Navarra. Ovo je pitanje br. 7:
„Je li Isus rođen u Betlehemu ili
Nazaretu?"

9.10.2009.

Prethodna pitanja

Sveti Matej izričito veli da je Isus
rođen u Betlehemu u Judeji za
vrijeme kralja Heroda. (Mt 2,1 ; cfr
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2,5.6.8.16) isto je i sa Svetim Lukom
(Lk 2,4.15). Četvrto Evanđelje to
spominje indirektno. Bila je rasprava
o Isusovom identitetu i „jedni su od
naroda govorili: Ovaj je zbilja
Prorok. Drugi su govorili : Ovo je
Mesija. Treći su se pitali : Zar, naime
iz Galileje dolazi Mesija? Zar ne kaže
Pismo da Mesija dolazi iz potomstva
Davidova, iz mjesta Betlehema, jer je
ondje živio David? (Iv 7,40-42).

Četvrti evanđelist služi se ovdje
ironijom: on i kršćanski čitalac znaju
da je Krist Mesija i da je rođen u
Betlehemu. Neki protivnici Kristovi
željeli su dokazati da nije mesija, jer
su oni tvrdili da je rođen u Nazaretu,
a pravi mesija je trebao biti rođen u
Betlehemu kako je stajalo u pismima.
Postupak je uobičajan u četvrtom
evanđelju (Iv 3,12; 6,42 ; 9,40-1) Na
primjer, Upita Samaritanka: Zar si
veći od našega oca Jakova? (Iv 4,12).



Slušatelji Ivanovi znaju da je Isus
Mesija, Sin Božji, veći od Jakova, na
način da je pitanje te žene bila
potvrda Isusove superiornosti. Radi
toga, evanđelist ispituje da je Isus
Mesija uključujući potvrđivanjem
svojih neistomišljenika. To je bio
usaglašen stav između vjernika i
istraživača za vrijeme više od 1900
godina.

Ipak, u prošlom stoljeću, neki
istraživači tvrdili su da je Isus u
cijelom Novom zavjetu nazivan
„nazarećanin“ (onaj koji je, ili koji
dolazi iz Nazareta) i da spominjanje
Betlehema kao mjesta rođenja je
zaslužni produkt dva prva
evanđelista koji su odjenuli Isusa
karakteristikama, koja su se u tom
trenutku pridavale budućem mesiji:
biti potomak Davidov i rođen u
Betlehemu. Međutim, takav dokaz ne
potvrđuje ništa.



U I. stoljeću rečeno je puno stvari o
budućem mesiji (Mt 2,5 ; Iv 7,42), - ne
čini se da je rođenje u Betlehemu bilo
jedno od tih stvari koje bi prizvali
češto kao dokaz za to. Trebalo bi
misliti bolje u suprotnom pravcu: jer
je Isus, koji je bio iz Nazareta (koji je
tamo odrastao), bio rođen u
Betlehemu, zbog čega su evanđelisti
otkrili da se u njemu ispunjava
proročanstvo o mesiji iz Starog
zavjeta. Sva svjedočanstva o predaji
potvrđuju podatke evanđelja.

Sveti Justin, rođen u Palestini blizu
100 godine poslije Krista ,spominje
nekih 50-tak godina kasnije da je Isus
rođen u spilji blizu Betlehema
(Dijalog 78). Origen također svjedoči
o tome (Protiv Celza I , 51) .
Apokrifna evanđelja svjedoče isto.
(Pseudo-Majej, 13; Protuevanđelje
Jakobovo, 17ss.; Evanđelje
djetinjstva, 2-4 ).



Sažeto, zajednička karakteristika
dosadašnjih studija jest da nema
čvrstih dokaza protiv tvrdnje
evanđelja i otačke predaje koja je
primljena: Isus je rođen u Betlehemu
u Judeji za vrijeme kralja Heroda.
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